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'Situatie uniek voor Nederland'

Dat negentig procent van de parochies in Limburg contact heeft met een basisschool is uniek voor 
Nederland. Dat zegt John Marx, bisschoppelijk gedelegeerde voor het katholiek basisonderwijs en 
verantwoordelijke voor catechese bij het bisdom Roermond. Marx heeft namens de Pastorale Diensten 
van het bisdom de Kaski-enquête begeleid, waaruit deze gegevens blijken.  

Waarom is de enquête uitgeschreven?
“We hoorden van collega’s in andere bisdommen dat daar nauwelijks meer contact bestaat tussen de parochies 
en de basisscholen en we wilden weten of dat in Limburg ook het geval is. We hadden namelijk het idee dat het 
hier heel anders is. Dat blijkt gelukkig ook zo te zijn. De meeste parochies hebben op de een of andere contact 
met een basisschool. De mate waarin verschilt van alléén een jaarlijkse kerstviering tot en met pastoors elke 
week op school catechese geven. Maar het betekent dat negentig procent van de parochies in Limburg het 
belangrijk vindt om contact te houden met de plaatselijke school. Dat is uniek voor Nederland.”

Waarom is dat belangrijk?
“Omdat de school een belangrijke plaats is om op een gestructureerde manier catechese te geven. Ook al 
gebeurt het niet overal even intensief en ook al weten we dat sommige parochies klagen over de school en de 
school over de parochie, tegelijkertijd knippen ze het lijntje niet door en houden ze contact. Dat is belangrijk.”

Uit het onderzoek blijkt ook dat het contact vaak alleen via de parochiepriester loopt. Is dat een goede of 
slechte ontwikkeling?
“Daar kun je op twee manieren tegenaan kijken. Enerzijds is het goed dat de priesters zoveel energie steken in 
het contact met de school, want dat betekent dat de kinderen en de docenten hem kennen en weten wat een 
priester is en doet. En de priester leert de school goed kennen. Dat is positief. Anderzijds hoort catechese een 
brede opdracht van de hele geloofsgemeenschap te zijn, dus niet alleen van de priester, maar ook van de school 
zelf. En wat gebeurt er als een priester weggaat? Wie neem het dan over? Het is niet goed als het contact tussen 
school en parochie alleen maar persoonsgebonden is. Dus daar zitten twee kanten aan.”

Als we alle scholen zouden vragen of ze contact met een parochie hebben, zou daar dan hetzelfde 
antwoord uitkomen?
“Goede vraag. Daar is in deze enquête niet naar gekeken. Maar het zou raar zijn als er een ander antwoord uit 



zou komen.”

Uit de enquête blijkt dat parochies zelf meer aan catechese willen doen, maar dat ze er eigenlijk te weinig 
vrijwilligers voor hebben. Is daar wat aan te doen?
“Wat wij vanuit het bisdom kunnen doen, is gereedschappen aanreiken om met de inzet van beperkte middelen 
zoveel mogelijk mensen te bereiken. Het catecheseproject Licht op ons Pad, dat we nog niet zo lang geleden 
hebben uitgebracht, leent zich daar uitstekend voor. Het kan in alle situaties ingezet worden en ook vrijwilligers 
zonder specifieke opleiding kunnen ermee aan de slag.”

Maar de enquête geeft ook aan dat parochies het liefst zelfgemaakte projecten gebruiken.
“Dat klopt. Men is blijkbaar erg verknocht aan het eigen materiaal. Dat heeft vaak ook praktische redenen. Maar 
toen we een jaar of tien geleden zo’n enquête hielden, was het commentaar dat er geen goede methode 
beschikbaar was. Die is er nu wel, dus dat argument kan niemand meer gebruiken. De parochies die het Licht op 
ons Pad gebruiken, zijn er erg enthousiast over.”

Wat kunnen de pastorale afdelingen van het bisdom met de uitslag van de enquête?
“Sommige antwoorden zijn multi-interpretabel. Dat betekent dat we ze eerst goed moeten analyseren. Maar een 
duidelijke conclusie is in ieder geval dat we niet te veel centraal moeten willen regelen, want daar is bij 
parochies geen behoefte aan. De uitslag van de enquête wordt ook in allerlei overleggremia, zoals de DPR en de 
dekensvergadering besproken. Dat betekent dat het onderwerp catechese, geloofsoverdracht en de relatie met 
het onderwijs weer op de agenda komt en dat is een goede zaak. We willen de enquête ook in de 
priestervergaderingen van de dekenaten gaan bespreken. Ik hoop dat die gesprekken voldoende ideeën 
opleveren om een beleidsadvies aan de nieuwe bisschop te kunnen aanreiken.”


